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                                            P R O T O K Ó Ł  NR XXXV/14 

z sesji Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 26 lutego 2014r. 

 
 
Sesja odbyła się w sali posiedzeń  Urzędu Miejskiego Wąsosza .Rozpoczęła się o 
godz. 10.00  i trwała do 12.45 
Na sesji obecnych było 15 wg listy obecności stanowiącej załącznik do protokołu . 
 

                                                   Lista obecności radnych to zał. Nr 1 

 

Ponadto w sesji udział  wzięli  : 

1. Zbigniew Stuczyk – Burmistrz Wąsosza, 
2. Marcin Koziński – Z-ca Burmistrza, 
3. Maria Michta- sekretarz Gminy, 
4. Jadwiga Rodzewicz- skarbnik Gminy, 
5. Dyrektorzy i kierownicy zakładów pracy z terenu Gminy Wąsosz,       

 
                                                              Lista obecności  stanowi zał. nr 2 
 

6. Sołtysi wsi . 
                                                              Lista  obecności  sołtysów to zał. Nr 3 

Razem w sesji udział wzięło 46 osób.    

 

Ad 1. Otwarcie sesji. 

 XXXV sesję Rady Miejskiej Wąsosza otworzył i  prowadził  Pan Zdzisław Nicpoń – 

Przewodniczący Rady .Stwierdził  prawomocność obrad , powitał gości zaproszonych  

radnych i   sołtysów . 

Radni nie zgłosili  uwag do porządku obrad.   
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P o r z ą d e k   o b r a d   s e s j i : 

1.Otwarcie sesji. 
2.Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
3.Interpelacje i zapytania radnych. 
4.Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
5.Informacja z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów      
Alkoholowych za 2013r. oraz przedstawienie  Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2014 
- podjęcie uchwały. 
6.Podjęcie uchwały  w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych 
taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 
7.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w miejscowości Rudna 
Wielka.. 
8.Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej 
do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej. 
9.Podjęcie uchwały  w sprawie zwolnienia Samorządowego Zakładu Budżetowego 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Wąsoszu z obowiązku wpłaty nadwyżki 
środków obrotowych do budżetu gminy Wąsosz. 
10.Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości oraz szczegółowych warunków 
i trybu przyznawania i zwrotu zasiłku celowego na ekonomiczne usamodzielnienie. 
11.Podjęcie uchwały w sprawie  podwyższenia kryterium dochodowego 
uprawniającego do przyznania pomocy społecznej w formie świadczenia pieniężnego 
na zakup posiłku lub żywności dla osób i rodzin objętych programem wieloletnim 
„Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 
12.Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 
dożywiania w formie posiłków, albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
żywnościowych dla osób i rodzin objętych programem wieloletnim                                           
„Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 
13.Podjecie uchwały w sprawie przyznania dotacji na parce konserwatorskie 
restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków. 
14.Podjecie uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2015. 
15.Podjecie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI/215/13 Rady Miejskiej 
Wąsosza z dnia 28 listopada 2013r. w sprawie dostosowania opisu granic obwodów 
głosowania do stanu faktycznego w mieście Wąsosz. 
16.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Wąsosz na lata 2014-2024 oraz zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2014r. 
17.Informacje Przewodniczącego Rady. 
18.Odpowiedzi na interpelacje. 
19.Wolne głosy i wnioski. 
20.Zakończenie. 
                                                                                Porządek to zał. nr 4 
Ad 2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej  sesji. 
Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że protokoły  z XXXIII i XXXIV  sesji Rady 
Miejskiej Wąsosza odbytych w dniu 30 grudnia 2013 r. i 28 stycznia 2014r. były 
wyłożone do wglądu radnych w biurze rady  i do tych protokołów radni nie wnieśli 
uwag, wobec tego stwierdził przyjęcie protokołów Nr XXXIII/13 oraz  XXXIV/14 sesji 
Rady Miejskiej Wąsosza. 
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Ad 3. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Pani radna Lorenc Bogusława zam. Wrząca Wielka-   we Wrzącej W. przy 
przystanku  należy wymienić klapę przy studzience burzowej ponieważ jest bardzo 
zniszczona  i zagraża bezpieczeństwu. 
 
Pani radna  Jadwiga Łuczyńska – zam. Lubiel- Mieszkańcy domagają się remontu 

dróg Płoski-Lubiel, Lubiel –Białawy, Lubiel-Bartków ponieważ ich stan jest bardzo zły 

powoduje uszkodzenia pojazdów i zagraża bezpieczeństwu. 

Powiatowy Zarząd Dróg  miał  wymienić pobite lustro drogowe przy drodze 

powiatowej, usytuowane na skrzyżowaniu dróg w kierunku Biaław, ale tego nie 

uczynił do chwili obecnej. 

Pani radna Ewa Kondracka- – zam. Czeladź- Budynki w Czeladzi Wielkiej 

najprawdopodobniej należące do pana Dudy grożą zawaleniem. Urząd powinien 

podjąć działania zmierzające do zobowiązania właściciela o zabezpieczenia tego 

budynku. 

Na tej posesji należałoby też przyciąć gałęzie drzew, które wrosły w linię 

energetyczną i zagrażają jej zerwaniem. 

 Pan Kutzmann Maciej- zam. Gola W. 

1.Kiedy będzie wykonywany remont drogi Wąsosz - Rudna W. 

2.Lampa solarna oświetlenia ulicznego w Goli Wąsoskiej nadal nie działa kiedy 

będzie naprawiona? 

3.Na drodze powiatowej w miejscowości Lechitów koło transformatora miało być 

założone nowe lustro kiedy zostanie to zrealizowane? 

Ad 4 .Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

Pan Burmistrz poinformował ,że w okresie międzysesyjnym od 28 stycznia do 26 

lutego 2014r.wydanych zostało  6  Zarządzeń. Dnia 3 lutego 2014r. wydano 

Zarządzenie dotyczące ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli zatrudnionych w gminie Wąsosz na rok 2014. W 

poszczególnych jednostkach oświatowych gminy Wąsosz przeznaczy się 0,5 % 

planowanych rocznych wynagrodzeń osobowych nauczycieli zatrudnionych w 

szkołach na dofinansowanie doskonalenia nauczycieli z przeznaczeniem na  czesne 

lub kursy kwalifikacyjne, seminaria, szkolenia rad pedagogicznych, koszty 

przejazdów, zakwaterowania i wyżywienia, zakup czasopism, abonamentu serwisu 

internetowego. Maksymalna kwota dofinansowania opłat za kształcenie pobierane 

przez szkoły i zakłady kształcenia nauczycieli wynosi 2.000 zł. Zarządzeniem z dnia 

4 lutego 2014r postanowiono nabyć nieodpłatnie działkę niezabudowaną o pow. 

0,0129 ha położoną w Wąsoszu. Kolejne Zarządzenie dotyczyło wydzierżawienia w 

drodze bezprzetargowej na okres  3 miesięcy dla spółdzielni socjalnej   lokalu o pow. 
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22,14 m2 w budynku Urzędu Miejskiego oraz część pomieszczeń zaplecza budynku 

Stadionu Sportowego w Wąsoszu. Po tym okresie postanowiono wydzierżawić  

wskazane pomieszczenia na okres 3 lat. Zarządzeniami z dnia 12 lutego  2014r 

postanowiono wydzierżawić na okres 3 lat w drodze bezprzetargowej  8 działek 

niezabudowanych w Wąsoszu o pow. 0,2888ha, 0,9609ha, 0,5908 ha, 0,4500 ha, 

0,1658 ha,0,1509 ha , 0,1432 ha z przeznaczeniem na cele rolne, a część działki o 

pow. 0,0015 ha  z przeznaczeniem  na cele garażowe. Dnia 19 lutego 2014r. podjęto 

zarządzenie dotyczące zmiany składu komisji przetargowej na sprzedaż działki 

niezabudowanej o pow. 0,4038 ha położonej w obrębie Wąsosza. Zmiana polegała 

na odwołaniu ze składu tej komisji jej  przewodniczącego Pawła Walkowiaka, a 

powołaniu na tą funkcję  Ryszarda Rojdę. 

                                                                                             Informacja to zał. nr 5. 
Ponadto Pan Burmistrz poinformował zebranych o  zmniejszonej subwencji 
oświatowej z budżetu państwa dla gminy Wąsosz. W pierwszej wersji  Gmina 
otrzymała informację o subwencji wyższej natomiast kolejną informacją  zmniejszono  
subwencję o 117.000 zł. Na jednego przedszkolaka przewidywano wstępnie kwotę 
1.242 zł, a po zmniejszeniu subwencji  wynosi 1207 zł  co  w przeliczeniu na ilość 
przedszkolaków daje 34,03 zł na jednego przedszkolaka miesięcznie z budżetu 
państwa . Gmina natomiast na jednego przedszkolaka ponosi koszt  650 zł 
miesięcznie .  
 

Ad 5. Informacja z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych za 2013r. oraz przedstawienie  Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na rok 
2014 - podjęcie uchwały.  
Pani Maria Michta – sekretarz Gminy  przedstawiła  informację  z działalności 
Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Poinformowała 
zebranych, że  Rada  co roku ma obowiązek uchwalić program Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii. Program  
na 2014r zasadniczo się nie zmienia , ale  rozdział I  punkt II tego programu zawiera 
ogólne   dane o gminie ze stanu na 31.12.2013.   Zmniejszyła się liczba 
mieszkańców o 42 osoby w porównaniu do roku poprzedniego. Na dzień 31.12.2013 
r. miasto i gminę Wąsosz   zamieszkiwało ogółem 7623  osób w tym w mieście 2885 
. W 2013 roku  gmina Wąsosz już kolejny raz brała udział w Kampanii „ Zachowaj 
Trzeźwy Umysł „  i jest to ogólnopolska akcja podejmująca problem profilaktyki 
uzależnień wśród dzieci i młodzieży. Młodzież postrzega narkotyki jako sposób na 
życie, bardziej atrakcyjny aniżeli z alkoholem. W 2014 roku gmina przystępuje do 
kolejnego  programu „Narkotyki- to mnie nie kręci”. Problem narkotyków w naszej 
gminie już się pojawił dlatego działania przeciw narkomanii muszą być  na bieżąco 
podejmowane. Wspólnie z panią pedagog  z gimnazjum  będą podejmowane 
działania  w stosunku do  młodzieży gimnazjalnej. Na dzień 31 grudnia 2013r w 
gminie zarejestrowano 633 osoby bezrobotne i jest to 27,2 % stopy bezrobocia dla 
powiatu górowskiego . W 2013r wzrosła liczba udzielanej pomocy społecznej, którą 
objęto 366 rodzin w tym 1207 osób . Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w 2013r.  prowadziła postępowanie  w stosunku do 11 osób i nie 
kierowała nikogo  do Sądu na przymusowe leczenie uzależnień. Od miesiąca lutego 
2014r w Wąsoszu wznowiła działanie  grupa Przeciwdziałania Alkoholizmowi „AA” 
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W 2013r sprzedaż alkoholu wzrosła o 47.000 zł . Za kwotę 2.259.117zł kupiono w 
gminie alkoholu  do 4,5 % +piwo, za kwotę 254.869 zł zakupiono alkoholu powyżej 
4,5 % do 18 % oraz za kwotę 1.571.317 zł zakupiono alkoholu powyżej 18 %. Limit 
punktów sprzedaży alkoholu w gminie  nie zmienił się i wynosi 50 punktów a  
sprzedaż alkoholu prowadzona jest w 26 placówkach handlowych  i 5 lokalach 
gastronomicznych . Gminna Komisja nie przewiduje  w 2014r wzrostu wynagrodzeń 
Komisji . 
 

Komisja Oświaty, Kultury , Zdrowia i Sportu – pozytywnie zaopiniowała 

przedstawiony projekt uchwały. 

Dyskusja :  

Radny Banasiewicz Zdzisław –    społeczeństwo biednieje, ale sprzedaż alkoholu 

ciągle wzrasta. Jest to niepokojące zjawisko.  

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 
 
Rada Miejska Wąsosza jednomyślnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę w 

sprawie  uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2014. 

                                                            Uchwała Nr XXXV/233/14 to zał. nr 6 

Ad 6 Podjęcie uchwały  w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania 

dotychczasowych taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków. 

Pan Zbigniew Stuczyk - Burmistrz poinformował, że SZBWiK w Wąsoszu dnia 13 

stycznia 2014r wystąpił z wnioskiem o przedłużenie czasu obowiązywania 

dotychczasowych taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków. Wniosek ten spełnia wymogi zawarte w ustawie o zbiorowym zaopatrzeniu 

w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków . Dotychczasowe stawki za wodę 

pobieraną z urządzeń zbiorowego zaopatrzenia stanowiących własność gminy – 3,65 

zł (brutto) za 1m3 wody, za opłatę abonamentową – 2,92 zł (brutto).  , za ścieki 

odprowadzane do urządzeń zbiorowego odprowadzania ścieków stanowiących 

własność Gminy Wąsosz - 2,65 zł (brutto) za 1m3 ścieków. , za ścieki spoza terenu 

gminy Wąsosz – 5,89 zł (brutto) za 1m3 ścieków .Ceny te wynikają z przedłożonej  

kalkulacji gdzie stawki te w pełni satysfakcjonują  zakład . 
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. 
Pan Jacek Chorostkowski – Przew. Komisji  Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
poinformował ,że Komisja pozytywnie zaopiniowała  projekt  tej uchwały. Ponadto 
dodał ,że  stawki te zgodnie z ustawą obowiązywać będą przez rok tj. do dnia 31 
marca 2015 roku , a w przypadku przekształcenia SZBWiK w spółkę handlową nadal 
rada będzie ustalała stawki za wodę i ścieki. 
 
Dyskusja: 
Radny Kutzmann Maciej – na posiedzeniu Komisji pozytywnie ustosunkowaliśmy się 

do projektu uchwały, ale uważaliśmy, że należałoby stawkę systematycznie 

podwyższać , aby nikt  nam nie zarzucił, że nie dbamy o dochody własne, aby w 

konsekwencji nie dochodziło do zmniejszenia  nam subwencji z budżetu państwa. 

Pan Zb.Stuczyk –Burmistrz- Nigdy Rząd czy też Ministerstwo Finansów nie 

ingerowało do stawek wody lub ścieków bo na tego typu działalność gmina nigdy nie 

otrzymywała środków finansowych z budżetu państwa. Z budżetu państwa gmina 

otrzymuje subwencje wyliczone wg wzoru w zależności  od liczby mieszkańców. Przy 

ustalaniu subwencji Min.Fin bierze pod uwagę ustawowe zmniejszenia dochodów 

własnych czyli stawek podatków i opłat lokalnych, które ustala rada. Z budżetu 

państwa gmina otrzymuje dotacje na administrację rządową i w naszym przypadku  

są to zadanie realizowane  przez USC i cały referat ds. obywatelskich. Oczywiście na 

te zadania gminy otrzymały mniejsze środki niż dotychczas dlatego niektórzy 

burmistrzowie i wójtowie  zmniejszają ilość etatów  na te zadania bądź wykonują 

zadania  w mniejszym wymiarze czasu pracy. W gminie Wąsosz na administracje 

rządową z budżetu gminy dokładamy 50 %  wydatków i na razie nie zmniejszyliśmy 

etatów na realizację tych zadań. 

Radny Kutzmann Maciej – jest to pośrednio powiązane. Mamy takie sytuacje np. 

opłatę adiacencką, którą musieliśmy wprowadzić. Następna opłata dotycząca wód 

opadowych też jest możliwa do wprowadzenia, a to są wszystko nasze dochody do 

budżetu. Coraz więcej samorządów ustala takie opłaty. 

Pan Burmistrz- opłata adiacencka została uchwalona, ale przecież opłata ta nikogo 

jeszcze nie dotknęła w naszej gminie. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 
 
Rada Miejska Wąsosza jednomyślnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę  NR 
XXXV/234/14  w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych 
taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 
                                                                      Uchwała Nr XXXV/234/14 to zał. nr 7 

 

Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w 
miejscowości Rudna Wielka. 
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Projekt tej uchwały omówił pan Marcin Koziński – Zastępca Burmistrza, który 
poinformował , że ustawa o zagospodarowaniu przestrzennym  mówi o tym, że rada 
gminy uchwala miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego w celu 
ustalenia przeznaczenia terenów, w tym dla inwestycji celu publicznego, oraz 
określenia sposobu ich zagospodarowania i zabudowy. Przed uchwaleniem 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rozpoczyna się przystąpienie 
do procedury planistycznej, a mianowicie podjęcia uchwały w sprawie  przystąpienia 
do zmiany . Zmiana ta dotyczy działki 144/2 w Rudnej Wielkiej, która jest własnością  
firmy Chemeko-System .  Firma ta wystąpiła do Burmistrza z wnioskiem o zmianę 
polegającą na przekształceniu terenów  rolnych na tereny  nierolnicze, a mianowicie 
tereny związane z gospodarką odpadami . Chemeko zobowiązało się do pokrycia 
kosztów związanych z przygotowaniem dokumentacji planistycznej.  Dotychczas 
podatek  do budżetu gminy od  tej  7,5 ha działki wnoszony był  w wysokości 1700 zł 
,a po przekształceniu podatek ten wzrośnie  39 krotnie i będzie wynosił około 65.000 
zł rocznie dlatego warto jest tą uchwałę podjąć. W  związku z potencjalną 
możliwością rozwoju terenów przemysłowych zlokalizowanych w północnej części 
gminy Wąsosz proponuje się uchwalić plan zagospodarowania przestrzennego, który 
w sposób zdecydowany uprości i przyspieszy procesy inwestycyjne.  
 
Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska – pozytywnie zaopiniowała  projekt 
uchwały. 
Dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 
 
Rada Miejska Wąsosza jednomyślnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę w 
sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu położonego w miejscowości Rudna Wielka. 
                                                            Uchwała Nr XXXV/235/14 to zał. nr 8 

Ad 8.  Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia kierownika Ośrodka Pomocy 
Społecznej do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 
publicznej 
 
Projekt tej uchwały omówiła pani Maria Michta –sekretarz Gminy, która 
poinformowała , że 30.12.2013r. Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę w sprawie 
upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej do załatwiania 
indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej nie należących do zadań z 
zakresu pomocy społecznej. Dnia  27 stycznia 2014r wpłynęło do Urzędu 
rozstrzygniecie nadzorcze Wojewody ,które uchyliło tą uchwałę w całości. Nadzór  
Wojewody uzasadniał rozstrzygnięcie w ten sposób, że zapisy w tej uchwale 
upoważniają kierownika OPS do załatwiania wszystkich spraw z zakresu 
administracji publicznej.    Ponieważ w obrocie prawnym wojewody funkcjonowały 
różne uchwały gmin z różnymi zapisami i  nie zostały uchylone  to w naszym 
przypadku uchylono ją w całości. W związku z tym przygotowano całkiem nowy 
projekt uchwały, który upoważnia  Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Wąsoszu do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej 
dotyczących przyznawania zryczałtowanego dodatku energetycznego . Ponadto pani 
sekretarz poinformowała ,że dotychczas pani Kierownik OPS nie wydała żadnej 
decyzji w sprawie dodatku energetycznego, a gdyby była taka potrzeba to decyzje 



8 
 

wydałby burmistrz. Jednocześnie poinformowała, że do wniosku o przyznanie 
dodatku energetycznego należało wnieść opłatę skarbową  w wysokości 10 zł , a 
niejednokrotnie  wysokość dodatku energetycznego  mogła  wynosić  w kwocie 
równej lub nieco wyższej niż ta opłata, co było absurdem . Kwestia ta na dniach 
została uregulowana poprzez  zniesienie opłaty skarbowej od tych wniosków.  
 
Komisja Oświaty , Kultury, Zdrowia i Sportu  – 5 głosami „za” zaopiniowała projekt 
uchwały . 
Dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 
 
Rada Miejska Wąsosza jednomyślnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę  Nr 
XXXV/236/14 w sprawie upoważnienia kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej 
do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej. 
 
                                                                     Uchwała Nr XXXV/236/14 to zał. nr 9 
 
Ad 9.  Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia Samorządowego Zakładu 
Budżetowego Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Wąsoszu z 
obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu gminy Wąsosz 
 
Pan  Burmistrz poinformował ,że radni posiadają projekt uchwały w sprawie 
zwolnienia Samorządowego Zakładu Budżetowego Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej w Wąsoszu z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do 
budżetu gminy Wąsosz. Do tej pory Zakład ten był zobowiązany  odprowadzać do 
budżetu gminy  wypracowaną nadwyżkę . Burmistrz  nadmienił ,że podobną  uchwałę 
Rada podejmowała  wcześniej w stosunku do SZBWiK w Wąsoszu choć wtedy 
uchwałą  o zwolnieniu z wpłaty nadwyżki zmieniano statut zakładu o ten zapis. W 
przypadku zakładu komunalnego radca prawny zaproponował  uchwałę w obecnie 
przedłożonej wersji  tj. wyłącznie zwolnienia z obowiązku wpłaty nadwyżki do 
budżetu.  Burmistrz zaproponował, aby wypracowaną nadwyżkę  zakład komunalny  
wykorzystał na zakupy materiałów do remontu i modernizacji  mieszkań oraz zadań 
inwestycyjnych.  Jednocześnie nadmienił ,że  komisja lub radni mogą  zmienić  tak 
jak proponowali na posiedzeniu komisji  Budżetu projekt uchwały mówiący o 
zwolnieniu zakładu z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu 
gminy Wąsosz poprzez zmianę statutu zakładu . 
 
Komisja Budżetu Inwestycji i Mienia Komunalnego – 5 głosami „za” zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały. 
Dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 
 
Rada Miejska Wąsosza jednomyślnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę  NR 
XXXV/237/14 w sprawie zwolnienia Samorządowego Zakładu Budżetowego 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Wąsoszu z obowiązku wpłaty 
nadwyżki środków obrotowych do budżetu gminy Wąsosz 
 
                                                                  Uchwała Nr XXXV/237/14 to zał nr 10  
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Ad 10.  Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości oraz szczegółowych 
warunków i trybu przyznawania i zwrotu zasiłku celowego na ekonomiczne 
usamodzielnienie. 
Projekt tej uchwały omówił Pan Zb.Stuczyk Burmistrz Wąsosza. Poinformował ,że  

został on przygotowany w wyniku przeprowadzonej kontroli Urzędu Wojewódzkiego 

w Ośrodku Pomocy Społecznej w Wąsoszu. Podczas  kontroli  stwierdzono  brak  

zasad dotyczących przyznawania  zasiłków na usamodzielnienie się. Kontrola 

sugerowała unormowanie tej kwestii poprzez podjecie uchwały w tym  zakresie. 

Przygotowany projekt uchwały określa  wysokość zasiłku na usamodzielnienie się w 

kwocie 2000 zł oraz zasady jego przyznawania i zwrotu . Zasiłek celowy na 

ekonomiczne usamodzielnienie może być przyznany osobom lub rodzinom 

kwalifikującym się do świadczeń pomocy społecznej według kryteriów  ustawy o 

pomocy społecznej. Zasiłek podlega  zwrotowi w całości w  przypadku wykorzystania 

go niezgodnie z przeznaczeniem. Należy nadmienić ,że  przy uchwalaniu budżetu 

gminy Wąsosz na 2014r w miesiącu grudniu 2013 nie  uwzględniono środków 

finansowych na ten cel dlatego podjęcie tej uchwały wiąże się z zabezpieczeniem 

środków tj. zrezygnowania z niektórych zadań w budżecie  na rzecz tej formy 

pomocy. 

Pani Lorenc Bogusława – Przew. Komisji  Oświaty , Kultury , Zdrowia i Sportu 

poinformowała ,że Komisja  na swym posiedzeniu wyraziła negatywną opinię do 

przygotowanego projektu uchwały.  

 \ 
Dyskusja. 

Radny Maciej Kutzmann -  dlaczego ten projekt uchwały trafił do porządku obrad  

rady? 

Pan Burmistrz – zgodnie z uwagą kontroli przygotowano projekt  uchwały , i 

przedłożono radzie, a decyzje podejmuje wyłącznie  rada , co będzie 

odzwierciedlone w protokole sesji  i można przedłożyć  to zainteresowanym .   

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 
 
Rada Miejska Wąsosza  głosami  0„za”, 13 „przeciw” i 2 „wstrzymujące się”  
odrzuciła  projekt uchwały  w sprawie  określenia wysokości oraz 
szczegółowych warunków i trybu przyznawania i zwrotu zasiłku celowego na 
ekonomiczne usamodzielnienie. 
                                                           
Ad.11  Podjęcie uchwały w sprawie  podwyższenia kryterium dochodowego 
uprawniającego do przyznania pomocy społecznej w formie świadczenia 
pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób i rodzin objętych 
programem wieloletnim „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-
2020. 
 
Projekt tej uchwały przedstawiła Pani Maria Michta – sekretarz Gminy. 
Poinformowała ,że  do końca roku 2013 funkcjonował program państwa w zakresie 
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dożywiania  na lata 2006-2013. Aby tą pomoc nadal kontynuować  to obecnie Rada 
musi  podjąć nową uchwałę na te zadania na lata 2014 -2020 . Na dzisiaj prawo do 
świadczeń  z pomocy społecznej przysługuje osobom przy dochodzie  542 zł na 
osobę samotną i 456 zł na osobę w rodzinie. Chcąc wypełniać uchwałę Rady 
Ministrów z 10 grudnia 2013r, która ustanowiła program wspierania gmin w zakresie 
dofinansowania na  dożywanie na 2014-2020, aby pomagać rodzinom zgodnie z tym  
należy podjąć uchwałę  rady gminy dotyczącą  podwyższenia kryterium 
dochodowego do 150 % 
 
Komisja Oświaty ,Kultury, Zdrowia i Sportu – pozytywnie zaopiniowała  projekt 
uchwały. 
Dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 
 
Rada Miejska Wąsosza jednomyślnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę  NR 
XXXV/238/14  w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 
uprawniającego do przyznania pomocy społecznej w formie świadczenia 
pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób i rodzin objętych 
programem wieloletnim „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-
2020. 
 
                                                             Uchwała Nr XXXV/238/14 to zał. Nr 
Ad 12. Podjecie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w 
zakresie dożywiania w formie posiłków, albo świadczenia rzeczowego w 
postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych programem 
wieloletnim   „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020.  
 
Projekt tej uchwały przedstawiła Pani Maria Michta - sekretarz Gminy. 
Poinformowała, że art. 96 ustawy o pomocy społecznej  mówi o tym, że wydatki na 
zasiłki na pomoc rzeczową podlegają zwrotowi jeżeli dochód na osobę  przekracza    
w rodzinie  kryterium dochodowe. W związku z tym nie będziemy żądać zwrotu  bo to 
byłoby nienajlepsze posunięcie  i w związku z tym  należy podjąć uchwałę dotyczącą 
odstąpienia od  zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłków, albo 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin 
objętych programem wieloletnim   „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 
2014-2020.  
 
Komisja Oświaty ,Kultury, Zdrowia i Sportu zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.  
Dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 
 
Rada Miejska Wąsosza jednomyślnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę NR 
XXXV/239/14  w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 
dożywiania w formie posiłków, albo świadczenia rzeczowego w postaci 
produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych programem wieloletnim   
„Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020.  
.  
                                                                Uchwała Nr XXXV/239/14 to zał. Nr  
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Ad 13 Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na parce 
konserwatorskie restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych 
do rejestru zabytków. 
 
Pan Zbigniew Stuczyk – Burmistrz Wąsosza  poinformował, że projekt tej uchwały 
dotyczy kościoła w Czeladzi Wielkiej . W uchwale budżetowej z grudnia 2013 Rada 
uwzględniła  50.000 zł na remont kościoła w Czeladzi Wielkiej i, aby te środki były 
wyasygnowane rada  winna podjąć uchwałę w sprawie przyznania dotacji  na parce 
konserwatorskie restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków a mianowicie tego kościoła. Ostatnio odbyło się zebranie z 
mieszkańcami w Czeladzi Wielkiej, gdzie to omawiano. Zadanie to prowadzi Parafia 
Rzymsko-Katolicka w Wąsoszu. Wykonano kosztorys na remont kościoła , który 
szacuje remont na 500.000 zł,  a dotacja z budżetu gminy wyniesie 50.000 zł to 
zaledwie 10 %. Pan Burmistrz uważał ,że zadaniem gminy jest dbanie o zabytki na 
terenie gminy i przyznanie tej dotacji jest zasadne. 
 
Komisja Oświaty ,Kultury, Zdrowia i Sportu zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 
Komisja Budżetu Inwestycji i Mienia Komunalnego – 5 głosami „za” zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały. 
Dyskusji nie było wobec tego Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i 
poddał pod głosowanie Rady. 
 
Rada Miejska Wąsosza jednomyślnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę NR 
XXXV/240/14  w sprawie przyznania dotacji na parce konserwatorskie 
restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków. 
                                                      Uchwała NR XXXV/240/14 to zał.  
Ad14  Podjecie uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 
2015.  
Pan Zbigniew Stuczyk Burmistrz Wąsosza  –przedstawił projekt uchwały w sprawie 
funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2015. Poinformował, że nie zmienia zdania, 
aby było zasadne tworzyć taki fundusz, który jest rozdrobnieniem  np. Bełcz Mały  ma   
fundusz w kwocie 10.359 zł, a na  wybudowanie świetlicy w Bełczu M. w 2013r 
wydatkowano  kwotę 78.000 zł  ze środków funduszu sołeckiego budowa ta trwałaby 
7 lat. Kolejna wieś to Kowalowo  86 300 zł  wydatkujemy na świetlicę to kolejne 10 lat 
do realizacji z funduszu sołeckiego. Kwota 320.000 zł to łączna kwota funduszu na 
poszczególne wsie w gminie gdzie w  budżecie uwzględniono wykonanie remontów 
dróg w Drozdowicach, Bełczu Małym - Górce W. i Czeladź Wielka to wartość każdej 
z  tych dróg to kwota 150.000 zł. Gdyby realizować zadania w ramach funduszu 
sołeckiego to tych zadań byłoby niewiele.  Wiele samorządów, które utworzyły taki 
fundusz mają jedynie problemy i niektóre już się wycofują z tej formy ponieważ 
sołectwa nie respektują ustawy zamówień publicznych gdzie nie można prawidłowo 
rozliczyć wydatkowanych środków przez wsie. 
 
Komisja Budżetu , Inwestycji i mienia komunalnego  –  zaopiniowała pozytywnie 
projekt uchwały.  
Dyskusja: 
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Radny Maciej Kutzman- zgadzam się z burmistrzem odnośnie nie  tworzenia 

funduszu sołeckiego ponieważ  jest to rozdrobnienie zadań, ale uważam ,że ze 

środków w budżecie na  świetlice wiejskie należałoby zabezpieczyć niewielkie kwoty 

na utrzymanie infrastruktury wokół świetlic. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 
 
Rada Miejska Wąsosza  15 głosami „za” podjęła uchwałę  Nr XXXV/241/14 w 
sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2015.  
 
                                                               Uchwała Nr XXXV/241/14 to zał nr 
 Przerwa w obradach  11.40 do 11.50  
 
Ad15. Podjecie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI/215/13 Rady 
Miejskiej Wąsosza z dnia 28 listopada 2013r. w sprawie dostosowania opisu 
granic obwodów głosowania do stanu faktycznego w mieście Wąsosz. 
 
Pani Maria Michta – sekretarz gminy omówiła projekt uchwały stwierdzając ,że 
przygotowany projekt uchwały zmienia  załącznik do uchwały nr XXXI/215/13 RM 
Wąsosza z dnia 28 listopada 2013r w sprawie dostosowania opisu granic obwodów 
głosowania do stanu faktycznego w mieście Wąsosz. W załączniku  do tej uchwały 
XXXI/215/13  pomyłkowo wpisano ,że obwodowa komisja wyborcza mieści się w 
Publicznej Szkole Podstawowej  w Czarnoborsku 1, a winno być 10 dlatego 
zmieniamy cały załącznik. 
 
Dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 
 
Rada Miejska Wąsosza  15 głosami „za” podjęła uchwałę  Nr XXXV/242/14 w 
sprawie zmiany uchwały Nr XXXI/215/13 Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 28 
listopada 2013r. w sprawie dostosowania opisu granic obwodów głosowania 
do stanu faktycznego w mieście Wąsosz. 
 
                                                             Uchwała Nr XXXV/242/14 to zał. nr 
Ad 16  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
gminy na lata 2014-2024  oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu 
gminy Wąsosz na 2014 
 

Pani J.Rodzewicz skarbnik gminy  przedstawiła projekty uchwał . Poinformowała ,że 
zmiana WPF gminy na lata 2014-2024podyktowana jest  zmianami budżetu gminy . 
Ustalony został wynik finansowy za rok 2013 i wynika z niego kwota  108.000 zł  
wolnych środków, które proponuje się przeznaczyć na spłatę wcześniej zaciągniętych 
kredytów i pożyczek, a dokładnie na pożyczkę z Funduszu Ochrony Środowiska. 
Ponadto zwiększamy dochody i wydatki z tytułu wypłaty dodatków energetycznych za 
I kwartał 2014r. i jest to kwota 7.146 zł z tego 2 % przeznaczamy  na obsługę tych 
wydatków  realizowanych przez Ośrodek Pomocy Społecznej . Na obsługę 
przedszkolną zabezpieczyliśmy kwotę z opłaty ze środowiska i teraz przesuwamy 
332.000 zł  na wydzielone paragrafy, a o to umniejszamy opłatę z tytułu opłaty za 
korzystanie ze środowiska.Otrzymaliśmy dwa odszkodowania jedno za szkody w  
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oświetleniu ulicznym, a  drugie z tytułu kradzieży w strażnicy w Rudnej Wielkiej  i 
przeznaczamy je na remont solarów ulicznych,  a drugie na remont dróg 
.Wprowadzamy środki  z dzierżawy autobusu gminy z przeznaczeniem na remonty 
dróg. Gmina przejęła mieszkania w Rudnej Małej  i zwiększamy środki na remont 
mieszkań w Rudnej Małej  umniejszając rezerwę burmistrza. Przenosimy również 
środki na wnioski dyrektorów szkół i OPS. 
 

Komisja Budżetu Inwestycji i Mienia Komunalnego – 5 głosami „za” zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy na lata 
2013-2023 oraz w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2013 
 
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej gminy na lata 2013-2023 i poddał pod głosowanie Rady. 
 
Rada Miejska Wąsosza jednomyślnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr 
XXXV/243/14 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy na lata 
2014-2024. 
 

                                                                   Uchwała Nr XXXV/243/14 to zał. nr  

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

gminy Wąsosz na 2014r.i poddał pod głosowanie Rady. 

Rada Miejska Wąsosza jednomyślnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę NR 

XXXV/244/14  w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2014r 

                                                               Uchwała Nr XXXV/244/14 to zał. nr  

Ad 17. Informacje Przewodniczącego Rady. 
Pan Przewodniczący Rady  podziękował w imieniu mieszkańców Bartkowa dla   

Burmistrza oraz kierownika SZBWiK Pana Czesława Kondrackiego  za remont drogi 

w Bartkowie. 

 

Ad 18 Odpowiedzi na interpelacje. 

.Pan Burmistrz- stwierdził, że interpelacje dotycząca  : 
- kratki ściekowej  złożona przez radną Lorenc będzie skierowana do Starostwa 
Powiatowego w Górze, 
- w sprawie remontu dróg w Lubielu w kier. Biaław też skierowana  zostanie do 
Starostwa Powiatowego, 
- zawalającego szczytu i linii napowietrznej w Czeladzi Wielkiej-. Urząd wystąpi  do 
właściciela o zabezpieczenie i uporządkowanie posesji 
- solar  niesprawny w Goli W.  będzie naprawiony do 15 kwietnia 2014, 
 Umowa między SZBGKiM a  wykonawcą zadania będzie  dostarczone  i 
potwierdzone  za zgodna z orginałem, 
- lustro w Lechitowie i  przy pl. Wolności wyjazd z ul. Krzywej będą wykonane w 
ramach budżetu gminy. 
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Następnie Pan Piotr First – członek Zarządu Powiatu Górowskiego zabrał głos w  
sprawie remontów dróg. Stwierdził ,że sytuacja jest tragiczna. Stwierdził, że przez 4 
lata czuje niezadowolenie w tym zakresie .Kilka razy na posiedzeniu Zarządu 
Powiatu była rozpatrywana sprawa przekazania dróg powiatowych dla gminy 
Wąsosz. Przez gminę Wąsosz przebiega 80 km dróg powiatowych i jest to 
największy odcinek dróg w powiecie. Na dzisiaj  Powiatowy Zarząd Dróg nie istnieje  
a zadania wykonywane są przez Referat Komunikacji i Dróg. Pozostawiono jedynie 4 
pracowników fizycznych, którzy obecnie pracują przy wycince krzaków. Na dzisiaj 
zakupiono 10 ton masy asfaltowej, która ma być wykorzystana  do remontu dróg, a 
mianowicie uzupełnienia dziur przez tych pracowników.  Będzie ogłoszony przetarg 
na wykonanie  remontów odcinków dróg w całym powiecie przez firmy zewnętrzne . 
W ubiegłym tygodniu odbyła się sesja Rady Powiatu gdzie był uchwalony program 
naprawczy ponieważ nie uchwalono budżetu powiatu na rok 2014, a więc sytuacja 
finansowa powiatu jest bardzo trudna i dlatego nie będę składał deklaracji o znacznej 
poprawie sytuacji w zakresie  remontów dróg. 
 
Henryk Sowa- sołtys wsi Rudna Wielka-  uważam ,że jest niewłaściwe podejście 
pracowników z Góry, którzy w ramach zatrudnienia  wykonują   swoją pracę bardzo 
opieszale  np. wycinkę drzew  1m na cały dzień , a firma z wielkopolski wykonuje  
wycinkę na odcinku wielokrotnie większym. 
 
W dalszej kolejności Pan Wiesław Pospiech – skarbnik powiatu górowskiego 
poinformował zebranych ,że przygotowany i uchwalony program naprawczy dla 
powiatu  przyjęto na lata 2014-2025 gdzie założono oszczędności  w działalności 
bieżącej , w  zakresie oświaty , wynagrodzeń oraz zakupie materiałów. Proponujemy 
zaciągnąć pożyczkę  w wysokości 11 mln zł na zabezpieczenie spłaty ZUS oraz 
należności dla Chemeko-System. Działania  dotyczące  likwidacji PZD miały 
zaoszczędzić środki  budżetu powiatu  przy wykorzystaniu firm zewnętrznych na 
remonty dróg . Z tego tytułu zakłada się  30 % oszczędności w stosunku do  kosztów 
istniejącego PZD. Ponadto nadmienił, że ten przyjęty program naprawczy obecnie 
analizuje Regionalna Izba Obrachunkowa we Wrocławiu, która wyda opinię  w tej 
sprawie i wówczas Rada powiatu może przyjąć budżet na 2014 r. 
 
Ad 19. Wolne głosy i wnioski. 

Brak  

 

Ad 20. Zakończenie. 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Zdzisław Nicpoń Przewodniczący 

Rady wypowiedział słowa „ Zamykam XXXV sesję  Rady Miejskiej Wąsosza” 

Podziękował zebranym za udział w sesji.  

Protokołowała ; K. Szejnkienig 


